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Postadress: Uppsala kommun, kommunstyrelsen, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stadshusgatan 2 

Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Kommunfullmäktiges protokoll måndagen 
den 16 juni 2025 

Plats och tid  

Stadshuset, kommunfullmäktigesalen, klockan  13:15-22:00,  
ajournering klockan 15.00-15.25, 18.00-19.00, 20.30-20.45 

Paragrafer  

211-240 

Justering 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av 

beslutsprotokoll. Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Protokollet justeras av följande personer: 

Klas-Herman Lundgren (S), ordförande 

Maria Patel (S), justerare 
Stefan Hanna (UP), justerare 

Sekreterare 

Sara-Carin Öhman, kommunsekreterare 

 

 

 

 

 

 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-06-16 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-06-16 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Närvarande vid kommunfullmäktiges sammanträde den 16 
juni 2025 

 
 

Närvarande ledamöter Paragrafer Närvarande ledamöter Paragrafer 

Erik Pelling (S)  Karolin Lundström (V) 211–231 

Eva Christiernin (S)  Ingela Ekrelius (V)  

Mattias Kristenson (S)  Artemis Lumarker (V) 211–231 

Pavlos Cavelier Bizas (S)  Anna Johansson Dahl (V)  

Ylva Stadell (S)  Anette Fischer (V)  

Ulrik Wärnsberg (S)  Per-Olof Forsblom (V)  

Asal Gohari (S)  Monica Lindgren Petersson (V)  

Patrik Hedlund (S)  Kent Kumpula (SD)  

Kia Solid (S)  Lisen Burmeister (SD) 233–240 

Klas-Herman Lundgren (S)  Alexander von Uckermann (SD)  

Elnaz Alizadeh (S)  Mattias Jansson (SD)  

Carl Lindberg (S) 211–234 Mike Tutsch (SD)  

Hilde Klasson (S)  Emil Eneblad (SD) 211–230 

Rafael Waters (S)  Ehsan Nasari (C)  

Maria Patel (S)  Nora Karlsson (C)  

Tobias Lundblad (S)  Jonas Petersson (C)  

Agneta Gille (S) 211–234 Olle Romlin (C)  

Hannes Nelander (S) 211–231 (deltog i 

debatt 232) 

Viviane Obaid (C)  

Loa Mothata (S)  Mattias Johansson (C)  

Peder Granath (S)  Jonas Segersam (KD)  

Agneta Erikson (S)  Leif Boström (KD)  

Staffan Yngve (S)  Evelina Solem (KD)  

Therez Almerfors (M)  Eva Moberg (KD)  

Sofia Andersson (M)  Christian Hermanson (KD) 233–240 

Marta Obminska (M)  Magnus Wikberg (KD) 220–240  

Fredrik Hultman (M)   Erik Wahlström (MP)  

Cecilia Forss (M)  Helena Nordström Källström (MP)  

Christopher Lagerqvist (M) 232–240 David Ling (MP)  

Markus Lagerquist (M)  Klara Ellström (MP)  

Robin Kronvall (M)  Jennie Claesson (L)  

John Manders (M)  Susanne Åhlander (L) 211–230 (Jäv §231), 

232–240 
Magnus Åkerman (M)  Anders A Aronsson (L)  

Mårten Blix (M)  Ludvig Arbin (L)  

Mats Gyllander (M)  Stefan Hanna (UP)  

Tobias Smedberg (V)  Lina Hamberg (UP)  

Hanna Victoria Mörck (V)    
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-06-16 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

 

Tjänstgörande ersättare Paragrafer Ej tjänstgörande ersättare 

Hani Melli (S) 
 

211–231 Anders Grönvall (S) 
 Vania Luque Orrego (S) 

 
232–240 Kijan Karimi (S) 

 Petri Lähteenmäki (S) 
 

232–240 Magnus Åhrgren (S) 
 Monica Östman (S) 

 
235–240 Kerstin Vestman (S) 

 Caitlin Mc Evoy (S) 
 

235–240 Bertil Brunn (S) 
 Madeleine Andersson (M) 

 
211–240 Mattias Jansson (M) 

 Carolina Bringborn (M) 
 

211–240 Lars Harlin (M) 
 Anna-Karin Westerlund (M) 

 
211–231 Carl Åborg (V) 

 Erik Wiklund (V) 
 

232–240 

 

Huseyin Alpergin (V) 
 Anna Bergström (V) 

 
211–240 Tilde Lind (C) 

 Karin Bennemo (V) 
 

211–240 Victor Zhao Jansson (C) 
 Karin Karelius (V) 

 
232–240 Martin Wisell (KD) 

 Dominicus Bäckström (SD) 
 

211–240 Lars Björndahl (UP) 
 Jasmine Bengtsar (SD) 

 
211–232 Carina Kumlin (UP) 

 Jan-Olov Råman (SD) 
 

211–240  
Victor Sjöstedt (SD) 
 

231–240  
Karin Thalén Ottersgård (C) 
 

211–240  
Sara Borgström (KD) 
 

213–219  
Viktoria Lautmann (KD) 
 

211–232  
Joachim Höggren (MP) 
 

211–223, 231–240  

Saga Karlsson (MP) 
 

224–230 (deltog i debatt 

§231) 

 

Peter Nordgren (L) 
 

211–240  

Camilla Westerborn (L) 
 

231  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-06-16 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 211 

Val av justerare samt justeringsdag 

Beslut  

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att utse Maria Patel (S) och Stefan Hanna (UP) till justerare, 

2. att utse Staffan Yngve (S) och Lina Hamberg (UP) till ersättare för justerarna, 

samt 
3. att justeringen sker digitalt på onsdagen den 25 juni 2025. 

Beslutsgång  

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 

bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-06-16 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 212 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut  

Kommunfullmäktige beslutar  

1. att fastställa föredragningslistan.  

Beslutsgång  

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 

bifaller föreliggande förslag. 

Övrigt 

Uppsala kommuns omsorgspris 2025 delas ut under sammanträdet.   
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-06-16 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 213  

Inlämnade frågor till kommunfullmäktige 16 
juni 2025 

KSN-2025-00023 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att inlämnade frågor får ställas och besvaras på kommunfullmäktiges 

sammanträde den 16 juni 2025.  

Sammanfattning 

Kommunfullmäktiges ordförande har gått igenom de inlämnade frågorna och 

bedömer att den sista delfrågan i Lars Harlins (M) fråga om sophämtning handlar om 
beviljande av semester. Det är en fråga som inte hör till en nämnds eller 

fullmäktigeberednings handläggning och delfrågan bör därmed inte få ställas, samt att 
frågan om stöd för elever som tar studenten efter anpassad gymnasieskola innehåller 
delfrågor med obestämt innehåll. Det är otydligt vilket stöd som avses i frågorna och 

om detta stöd är inom ramen för skolgången eller efter avslutad skolgång när 
studenten inte längre är under nämndens ansvar. Därmed bör frågan inte få ställas.  

 

Ordföranden bedömer att övriga frågor får ställas och besvaras under 

kommunfullmäktiges sammanträde.  

Inlämnade frågor  

• Fråga om gårdsförsäljning från Kent Kumpula (SD)  

• Fråga om skicket på Skolfastigheters lokaler från Olle Romlin (C)  

• Fråga om skolors möjligheter att göra obokade besök vid folkbiblioteken 

från Mattias Johansson (C)  

• Fråga om sophämtning från Lars Harlin (M)  

• Fråga om stöd för elever som tar studenten efter anpassad gymnasieskola 

från Jennie Claesson (L)  

• Fråga om utvecklingen vid Skarholmen från Sofia Andersson (M)  

• Fråga om utköp av kriminella från Jonas Segersam (KD)  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-06-16 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Yrkanden 

Jennie Claesson (L) yrkar att frågan om stöd för elever som tar studenten efter 
anpassad gymnasieskola från Jennie Claesson (L) ska få ställas. 

Therez Almerfors (M) yrkar att frågan om sophämtning från Lars Harlin (M) ska få 

ställas i sin helhet.  

Emil Eneblad (SD) yrkar att frågan om stöd för elever som tar studenten efter 
anpassad gymnasieskola från Jennie Claesson (L) ska få ställas. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Therez Almerfors (M) yrkande mot föreliggande förslag.  

Omröstning begärs och genomförs (Omröstning 1). 

Kommunfullmäktige bifaller följande omröstningsproposition: 

Rösta Ja för att bifalla föreliggande förslag, rösta Nej för att bifalla yrkande från Therez 
Almerfors (M). 

Med 39 ja-röster mot 40 nej-röster och 2 ledamöter som avstår från att rösta finner 

ordföranden att kommunfullmäktige bifaller Therez Almerfors (M) yrkande om att 
frågan om sophämtning från Lars Harlin (M) ska få ställas i sin helhet.  

Därefter ställer ordföranden Jennie Claessons (M) yrkande mot föreliggande förslag.  

Omröstning begärs och genomförs (Omröstning 2). 

Kommunfullmäktige bifaller följande omröstningsproposition: 

Rösta Ja för att bifalla föreliggande förslag, rösta Nej för att bifalla yrkande från Jennie 

Claesson (L). 

Med 39 ja-röster mot 40 nej-röster och 2 ledamöter som avstår från att rösta finner 
ordföranden att kommunfullmäktige bifaller Jennie Claessons (L) med fleras yrkande 

om att frågan om stöd för elever som tar studenten efter anpassad gymnasieskola 
från Jennie Claesson (L) ska få ställas. 

Slutligen finner ordföranden att kommunfullmäktige bifaller föreliggande förslag att 

övriga frågor ska få ställas och besvaras under kommunfullmäktiges sammanträde.   
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-06-16 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Omröstningsdetaljer 

Omröstning 1 (yrkande från Therez Almerfors (M): 

Ja-röst avger: 

Erik Pelling (S), Eva Christiernin (S), Mattias Kristenson (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), 
Ylva Stadell (S), Ulrik Wärnsberg (S), Asal Gohari (S), Patrik Hedlund (S), Kia Solid (S),  
Klas-Herman Lundgren (S), Elnaz Alizadeh (S), Carl Lindberg (S), Hilde Klasson (S), 

Rafael Waters (S), Maria Patel (S), Tobias Lundblad (S), Agneta Gille (S), Hannes 

Nelander (S), Loa Mothata (S), Peder Granath (S), Agneta Erikson (S), Staffan Yngve (S), 
Tobias Smedberg (V),Hanna Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), Ingela Ekrelius 
(V), Artemis Lumarker (V), Anna Johansson Dahl (V), Anette Fischer (V), Per-Olof 
Forsblom (V), Monica Lindgren Petersson (V), Erik Wahlström (MP), Helena Nordström 

Källström (MP), David Ling (MP), Klara Ellström (MP), Hani Melli (S), Anna Bergström (V), 
Karin Bennemo (V) och Joachim Höggren (MP). 

 
Nej-röst avger: 

Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Marta Obminska (M), Fredrik Hultman (M), 
Cecilia Forss (M), Markus Lagerquist (M), Robin Kronvall (M), John Manders (M), Magnus 

Åkerman (M), Mårten Blix (M), Mats Gyllander (M), Kent Kumpula (SD), Alexander von 
Uckermann (SD), Mattias Jansson (SD), Mike Tutsch (SD), Emil Eneblad (SD), Ehsan 

Nasari (C), Nora Karlsson (C), Jonas Petersson (C), Olle Romlin (C), Viviane Obaid (C), 

Mattias Johansson (C), Jonas Segersam (KD), Leif Boström (KD), Evelina Solem (KD), 

Eva Moberg (KD), Jennie Claesson (L), Sussie Åhlander (L), Anders A Aronsson (L), 
Ludvig Arbin (L), Madeleine Andersson (M), Carolina Bringborn (M), Anna-Karin 
Westerlund (M), Dominicus Bäckström (SD), Jasmine Bengtsar (SD), Jan-Olov Råman 

(SD), Karin Thalén Ottersgård (C), Sara Borgström (KD), Viktoria Lautmann (KD) och 
Peter Nordgren (L). 

Avstår gör: 

Stefan Hanna (UP) och Lina Hamberg (UP). 

Omröstning 2 (yrkande från Jennie Claesson (L): 

Ja-röst avger: 

Erik Pelling (S), Eva Christiernin (S), Mattias Kristenson (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), 

Ylva Stadell (S), Ulrik Wärnsberg (S), Asal Gohari (S), Patrik Hedlund (S), Kia Solid (S), 
Klas-Herman Lundgren (S), Elnaz Alizadeh (S), Carl Lindberg (S), Hilde Klasson (S), 
Rafael Waters (S), Maria Patel (S), Tobias Lundblad (S), Agneta Gille (S), Hannes 

Nelander (S), Loa Mothata (S), Peder Granath (S), Agneta Erikson (S), Staffan Yngve (S), 
Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), Ingela Ekrelius 

(V), Artemis Lumarker (V), Anna Johansson Dahl (V), Anette Fischer (V), Per-Olof 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-06-16 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Forsblom (V), Monica Lindgren Petersson (V), Erik Wahlström (MP), Helena Nordström 
Källström (MP), David Ling (MP), Klara Ellström (MP), Hani Melli (S), Anna Bergström (V), 
Karin Bennemo (V) och Joachim Höggren (MP). 

Nej-röst avger:  

Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Marta Obminska (M), Fredrik Hultman (M), 

Cecilia Forss (M), Markus Lagerquist (M), Robin Kronvall (M), John Manders (M), Magnus 

Åkerman (M), Mårten Blix (M), Mats Gyllander (M), Kent Kumpula (SD), Alexander von 
Uckermann (SD), Mattias Jansson (SD), Mike Tutsch (SD), Emil Eneblad (SD), Ehsan 

Nasari (C), Nora Karlsson (C), Jonas Petersson (C), Olle Romlin (C), Viviane Obaid (C), 
Mattias Johansson (C), Jonas Segersam (KD), Leif Boström (KD), Evelina Solem (KD), 
Eva Moberg (KD), Jennie Claesson (L), Sussie Åhlander (L), Anders A Aronsson (L), 
Ludvig Arbin (L), Carolina Bringborn (M), Anna-Karin Westerlund (M), Dominicus 

Bäckström (SD), Jasmine Bengtsar (SD), Jan-Olov Råman (SD), Karin Thalén Ottersgård 

(C), Sara Borgström (KD), Viktoria Lautmann (KD), Peter Nordgren (L) och Madeleine 
Andersson (M). 

Avstår gör: 

Stefan Hanna (UP) och Lina Hamberg (UP). 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-06-16 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 214  

Fråga om gårdsförsäljning från Kent Kumpula 
(SD) 

KSN-2025-00023 

 

Kent Kumpula (SD) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande Erik Pelling (S) 

som besvaras av miljö- och hälsoskyddsnämndens ordförande Klara Ellström (MP).   
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-06-16 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 215  

Fråga om skicket på Skolfastigheters lokaler 
från Olle Romlin (C) 

KSN-2025-00023 

 

Olle Romlin (C) har ställt en fråga till l Uppsala Skolfastigheter AB:s ordförande Hanna 

Victoria Mörck (V) som besvaras av densamma.  

 

 

  



Sida 12 (56) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-06-16 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 216  

Fråga om skolors möjligheter att göra 
obokade besök vid folkbiblioteken från 
Mattias Johansson (C) 

KSN-2025-00023 
 

Mattias Johansson (C) har ställt en fråga till kulturnämndens ordförande Linda 

Eskilsson (MP) som besvaras av utbildningsnämndens ordförande Eva Christiernin (S).  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-06-16 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 217  

Fråga om sophämtning från Lars Harlin (M) 

KSN-2025-00023 

 

Lars Harlin (M) har ställt en fråga till Uppsala Vatten och Avfalls ordförande Rickard 

Malmström (MP) som besvaras av densamma. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-06-16 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 218  

Fråga om stöd för elever som tar studenten 
efter anpassad gymnasieskola från Jennie 
Claesson (L) 

KSN-2025-00023 

 

Jennie Claesson (L) har ställt en fråga till utbildningsnämndens ordförande Eva 

Christiernin (S) som besvaras av densamma.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-06-16 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 219  

Fråga om utvecklingen vid Skarholmen från 
Sofia Andersson (M) 

KSN-2025-00023 

 

Sofia Andersson (M) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande Erik Pelling (S) 

som besvaras av densamma.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-06-16 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 220  

Fråga om utköp av kriminella från Jonas 
Segersam (KD) 

KSN-2025-00023 

 

Jonas Segersam (KD) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande Erik Pelling 

(S) som besvaras av densamma. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-06-16 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 221  

Inlämnade interpellationer till 
kommunfullmäktige 16 juni 2025 

KSN-2025-00022 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att den andra och tredje delfrågan i Stefan Hannas (UP) interpellation om 

ekonomisk hållbarhet inte får ställas, samt 
2. att övriga interpellationer får ställas och besvaras på kommunfullmäktiges 

kommande sammanträde.  

Sammanfattning 

Kommunfullmäktiges ordförande har gått igenom de inlämnade interpellationerna 

och lämnar här sin bedömning: 
 
Den andra och tredje delfrågan i Stefan Hannas (UP) interpellation om ekonomisk 

hållbarhet omfattas inte av motiveringen till interpellationen och har därmed inte ett 
bestämt innehåll. Den första delfrågan motiveras i interpellationen och bedöms få 

ställas medan den andra och tredje delfrågan i interpellationen bedöms därmed inte få 

ställas. 

 

Övriga interpellationer bedöms få ställas på kommunfullmäktiges kommande 
sammanträde.  

Inlämnade interpellationer 

• Interpellation om bakgrundskontroller i skolan från Kent Kumpula (SD)  

• Interpellation om befolkningsutvecklingen från Stefan Hanna (UP)  

• Interpellation om ekonomisk hållbarhet från Stefan Hanna (UP)  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 
bifaller föreliggande förslag.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-06-16 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 222  

Inlämnade motioner till kommunfullmäktige 
16 juni 2025 

KSN-2025-00021 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att inlämnade motioner överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

Sammanfattning 

Ledamot i kommunfullmäktige får väcka ärende genom en motion. En motion ska om 

möjligt beredas på sådant sätt att fullmäktige kan fatta beslut inom ett år från det att 

motionen väcktes. I övrigt gäller för motioner vad som regleras i kommunfullmäktiges 
arbetsordning. 

 
Inlämnade motioner 

• Motion om fler gymnasieinriktningar för elever inom autismspektrat från 

Therez Almerfors m.fl. (M) 

• Motion om AI för att minimera fallolyckor från Kent Kumpula (SD) 

• Motion om att införa efterhandsdebitering av tillsynsavgifter inom 
miljötillsynen från Nora Karlsson m.fl. (C) 

• Motion om att inrätta ett lågtröskelboende i Uppsala kommun från Jennie 

• Claesson m.fl. (L) 

• Motion om att inrätta LSS-boenden för personer med samsjuklighet från 
Jennie Claesson m.fl. (L) 

• Motion om att minska barngrupperna i Uppsalas förskolor från Jennie 

Claesson (L) 

• Motion om att sätta stopp för exkluderande design i Uppsala från Jennie 
Claesson m.fl. (L) 

• Motion om att undanta skolan från riktmärket om max 30 anställda per chef 
från Jennie Claesson m.fl. (L) 

• Motion om hållbar mobilitet från Nora Karlsson m.fl. (C) 

• Motion om underjordiskt garage vid Katedralskolan från Ehsan Nasari (C) 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-06-16 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 
bifaller föreliggande förslag.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-06-16 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 223  

Anmälningsärenden till kommunfullmäktige 
16 juni 2025 

KSN-2025-00024 

 

Inga handlingar för anmälan har inkommit till kommunfullmäktige. 

Anföranden 

Kommunrevisionens ordförande Berit Danielsson informerar kommunfullmäktige om 
upphandling av sakkunnigt biträde och aktuella granskningar.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-06-16 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 224  

Avsägelser vid kommunfullmäktige 16 juni 
2025 

KSN-2025-00008 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att entlediga Klara Ellström (MP) från uppdraget som ordförande i miljö- och 

hälsoskyddsnämnden från den 11 augusti 2025, 
2. att entlediga Jennie Claesson (L) från uppdraget som andre vice ordförande i 

utbildningsnämnden,  
3. att entlediga Wilhelm Bertilsson (S) från uppdraget som ledamot i 

socialnämnden, 

4. att entlediga Rezene Tesfazion (S) från uppdraget som ersättare i 

socialnämnden,  
5. att entlediga Evelina Solem (KD) från uppdraget som ledamot i 

omsorgsnämnden,  

6. att entlediga Anna Wetterbom (C) från uppdraget som ledamot i 
omsorgsnämnden,  

7. att entlediga Karolina Wigenfeldt (C) från uppdraget som ersättare i 
omsorgsnämnden,  

8. att entlediga Viktoria Lautmann (KD) från uppdraget som ledamot i 

utbildningsnämnden,  

9. att entlediga Eva Moberg (KD) från uppdraget som ersättare i 
kommunstyrelsen,  

10. att entlediga Sabina Bergstedt (S) från uppdraget som ledamot i Kommittén 

för utdelning från donationsstiftelserna,  
11. att entlediga Max Viktorsson (S) från uppdraget som ledamot i Bror 

Hjortstiftelsen,  
12. att entlediga Max Viktorsson (S) från uppdraget som ledamot i Delegationen 

för stiftelsen Jälla egendom, samt 
13. att entlediga Idun Lundmark (S) från uppdraget som ersättare i Delegationen 

för stiftelsen Jälla egendom. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-06-16 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 
bifaller valberedningens förslag.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-06-16 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 225  

Fyllnadsval vid kommunfullmäktige 16 juni 
2025 

KSN-2025-00008 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att utse Erik Wahlström (MP) till ordförande i miljö- och hälsoskyddsnämnden 

från den 11 augusti 2025, 
2. att utse Cecilia Forss (M) till ledamot tillika andre vice ordförande i 

äldrenämnden,  
3. att utse Jonas Segersam (KD) till ledamot tillika andre vice ordförande i 

utbildningsnämnden,  

4. att utse Lena Sandström (M), Anna Wetterbom (C) och Evelina Solem (KD) till 

ledamöter i äldrenämnden,  
5. att utse Thomas Tjäder (M), Karolina Wigenfeldt (C) och Margit Borgström (KD) 

till ersättare i äldrenämnden,  

6. att utse Rezene Tesfazion (S) till ledamot i socialnämnden,  
7. att utse Graciela Huentenao Inzunza (S) till ersättare i socialnämnden,  

8. att utse Martin Wisell (KD) till ledamot i omsorgsnämnden,  
9. att utse Anders A Aronsson (L) till ersättare i kommunstyrelsen,  

10. att utse Agneta Sundström (S) till ledamot i Kommittén för utdelning från 

donationsstiftelserna,  

11. att utse Claes Olsson (S) till ledamot i Bror Hjortstiftelsen,  
12. att utse Idun Lundmark (S) till ledamot i Delegationen för stiftelsen Jälla 

egendom, 

13. att utse Hector Kronas (S) till ersättare i Delegationen för stiftelsen Jälla 
egendom, 

14. att utse Åsa Mika (KD) till ledamot i kommunrevisionen, 
15. att utse Åsa Mika (KD) till lekmannarevisor i Uppsala Vatten och Avfall AB, 

16. att utse Åsa Mika (KD) till ersättare för revisor i Delegationen för stiftelsen Jälla 
egendom,  

17. att utse Kajsa Wejryd till lekmannarevisor i Uppsala Stadsnodsutveckling 

Södra AB,  

18. att utse Karin Thalén Ottersgård (C) till ledamot i omsorgsnämnden, 

19. att utse Rigmor Stenmark (C) till ersättare i omsorgsnämnden, samt  
20. att bordlägga val av ledamot (KD) i Uppsalahem AB. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-06-16 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Sammanfattning 

Utöver de entlediganden som görs på sammanträdet den 16 juni har 
kommunfullmäktige tidigare beslutat om följande entlediganden:  

• den 28 april beslutade kommunfullmäktige att entlediga Jonas Segersam (KD) 

från uppdraget som ledamot tillika andre vice ordförande i äldrenämnden, 

Cecilia Forss (M), Lena Sandström (M) och Karin Thalén Ottersgård (C) från 
uppdragen som ledamöter i äldrenämnden, Thomas Tjäder (M), Rigmor 

Stenmark (C) och Margit Borgström (KD) från uppdragen som ersättare i 
äldrenämnden samt Harald Klomp (KD) från uppdraget som ledamot i 

Uppsalahem AB 

• den 26 maj beslutade kommunfullmäktige att entlediga Martin Wisell (KD) från 

uppdragen som ledamot i kommunrevisionen, lekmannarevisor i Uppsala 
Vatten och Avfall AB, lekmannarevisor i Uppsala Stadsnodsutveckling Södra AB 

och ersättare för lekmannarevisor i Delegationen för stiftelsen Jälla egendom 

Yrkanden 

Kommunsekreteraren uppmärksammar kommunfullmäktige på följande felaktighet 

på rad 16 i handlingen: Åsa Mika (KD) ska rätteligen utses till ersättare för revisor (ej 

lekmannarevisor) i Delegationen för stiftelsen Jälla egendom. Kommunfullmäktige 
godkänner revideringen till protokollet.  

Ehsan Nasari (C) yrkar att utse Karin Thalén Ottersgård (C) till ledamot i 

omsorgsnämnden och Rigmor Stenmark (C) till ersättare i omsorgsnämnden.  

Jonas Segersam (KD) yrkar att utse Kajsa Wejryd till lekmannarevisor i Uppsala 
Stadsnodsutveckling Södra AB. Detta bekräftas av sekretariatet som mottagit 
motsvarande nominering från kommunrevisionen.  

Jonas Segersam (KD) yrkar därtill bifall till valberedningens förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller valberedningens förslag och 

samtliga inkomna yrkanden. 

Särskilda yttranden: 

Jonas Segersam (KD) anmäler följande särskilda yttrande: 

Under debatten om nyval till den avgångna äldrenämnden gick 

Socialdemokraterna upp och ville tala om "elefanten i rummet", det vill säga att 
Cecilia Forss (M) nomineras som ny andre vice ordförande i äldrenämnden. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-06-16 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Den verkliga elefanten i rummet är vänstermajoritetens hantering av övergreppen 
inom hemtjänsten, och att de dels inte ville avgå från äldrenämnden (förrän det 
blev uppenbart omöjligt att sitta kvar), eller rösta för den eniga 

kommunrevisionens rekommendation att inte bevilja äldrenämnden 
ansvarsfrihet. 

Cecilia Forss är en garant för en viss kontinuitet i oppositionens ambition att 

åstadkomma en verklig förändring inom vård- och omsorgsförvaltningen utifrån 
de missförhållanden som uppdagats. Nämndens avgång föranleddes av att 

vänstermajoriteten inte vidtagit dessa nödvändiga förändringar, och 
tystnadskulturen, det bristande ledarskapet, den bristande transparensen och 
brister i det systematiska kvalitetsarbetet kvarstår. Att låta en mycket kompetent 
och erfaren politiker gå upp i en ny roll som vice ordförande i nämnden säkerställer 

ett fortsatt gott oppositionsarbete som vi inom övriga Alliansen är måna om. 

Därför yrkade jag bifall till förslagen å Kristdemokraternas räkning. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-06-16 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 226  

Val av nämndemän till Uppsala tingsrätt för 
mandatperioden 1 januari 2024 - 31 december 
2027 

KSN-2023-00118 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga val av nämndeman vid Uppsala tingsrätt.  

Sammanfattning 

Uppsala tingsrätt har entledigat Christian Hjälmkrona Inzaina från uppdraget som 

nämndeman och hemställt till kommunfullmäktige att utse efterträdare.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 

bifaller valberedningens förslag.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-06-16 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 227  

Delårsuppföljning ekonomi per mars och 
verksamhet per april samt helårsprognos 2025 

KSN-2025-00938 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att godkänna delårsuppföljning ekonomi per mars och verksamhet per april 

samt helårsprognos 2025 
2. att uppdra till socialnämnden att vidta åtgärder för att uppnå ekonomi i 

balans under 2025 och återrapportera via månadsrapportering enligt gällande 
rutin till kommunstyrelsen. 

Sammanfattning 

Ärendet avser ekonomisk uppföljning per mars och helårsprognos 2025 för Uppsala 
kommuns nämnder. Ärendet innehåller även uppföljning per april av Mål och budgets 
fyra fokusmål baserat på nämndernas och bolagsstyrelsernas rapportering av 

kommunfullmäktiges uppdrag med statusrapportering.  

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterad 3 juni 2025 

• Bilaga 1 Delårsuppföljning av ekonomi per mars och verksamhet per april och 

helårsprognos 2025 

• Bilaga 2 Uppföljning nyckeltal Agenda 2030 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-05-20 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2025-05-27 

Yrkanden 

Ehsan Nasari (C), Dominicus Bäckström (SD), Stefan Hanna (UP), Therez Almerfors (M), 

Jonas Segersam (KD) och Erik Pelling (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-06-16 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 
bifaller kommunstyrelsens förslag.  

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) anmäler följande särskilda yttrande: 

Moderaterna la fram ett eget förslag till mål och budget, i vårt förslag till mål och 
budget gjorde vi nödvändiga prioriteringar för ett rikare och tryggare Uppsala. Om 

vårt förslag till mål och budget hade gått igenom hade delårsuppföljningen sett 
annorlunda ut. Vi noterar att Uppsala fortsatt har många långtidsarbetslösa 

jämfört med andra kommuner. Att alla människor som kan och vill ha ett jobb har 
ett jobb att gå till är otroligt viktigt, både för den enskilde och samhället i stort. 

Ehsan Nasari (C) anmäler följande särskilda yttrande:  
Centerpartiet lade fram ett eget förslag till mål och budget för Uppsala kommun 

2025 – en plan för att stärka välfärden, öka takten i klimatarbetet och växla upp 
det förebyggande arbetet. Vår budget säkerställer en effektiv användning av 

skattemedel och bidrar till långsiktig ekonomisk stabilitet. 

Det är positivt att kommunen prognosticerar ett överskott på mellan 315 och 575 
miljoner kronor under året. Samtidigt är det viktigt att förstå att detta delvis beror 

på att stora investeringar, bland annat i ledningsflyttar för spårvägen, har skjutits 

på framtiden samt att kommunen ökat sin upplåning. 

I en tid då flera ekonomiska prognoser pekar nedåt – bland annat 

skatteunderlagsprognosen – och med en orolig omvärld präglad av bland annat 
handelskonflikter, som USA:s tullpolitik, krävs ett ökat ansvarstagande. Uppsala 

kommun måste säkerställa en god ekonomi, vara försiktig med upplåning och 
prioritera investeringar som ger långsiktigt värde för invånarna. 

Med Centerpartiets budget hade Uppsala fått bättre förutsättningar för fler jobb, 

starkare välfärd och ett mer motståndskraftigt Uppsala – både ekonomiskt, socialt 
och klimatmässigt. 

Jonas Segersam (KD) anmäler följande särskilda yttrande: 

Vi hade en egen budget för kommunstyrelsen som skulle inneburit lägre kostnader 
för infrastruktur (spårväg) och administration. 

Dominicus Bäckström (SD) anmäler följande särskilda yttrande: 
Sverigedemokraterna la fram ett eget förslag till mål och budget som hade 

inneburit ett större fokus på välfärdens kärnuppdrag, med kraftigt ökade anslag 

till skolan och till trygghetsåtgärder. Vi hade sparat in på kulturflum, 
invandringsrelaterade kostnader och en svällande byråkrati. Vi ser nu även hur 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-06-16 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

spårvägsprojektet påverkar kommunekonomin allt mer. Sverigedemokraterna har 
länge varnat för att förseningar i delprojekt för spårvägen kommer leda till 
oförutsedda problem och kostnader med väldigt stor negativ inverkan. Bristande 

systematik i genomförandet med framtunga investeringar kommer avspegla sig 
på projektet i sin helhet. Vi vill inte utveckla spökstadsdelar, där förseningar och 
brister i infrastruktur leder till att projektet hamnar i limbo. Vi börjar redan nu se 

hur ledningsflyttar försenas och den statliga finansieringen är lägre än förväntat. 

Att satsa på spårväg är helt fel väg och riskerar att avsevärt skada 
kommunekonomin. Uppsala behöver ingen spårväg, bättre är att bygga ut staden 

gradvis med BRT och ett ökad fokus på de prioriterade tätorterna. 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 
Nästan alla prognoser går i en för kommunen dålig riktning. 

Befolkningsprognoserna som kraftigt reviderats ner innebär bland annat lägre 

skatteintäkter än tidigare prognosticerat. Befolkningsprognoserna, som sannolikt 
kommer att revideras ner ytterligare, innebär att det mycket okloka 
spårvägsprojektet blir en ”gökunge” som kraftigt kommer att försämra både 

kommunens och regionens ekonomi under lång tid framöver. 

Arbetslösheten är hög och minskar inte. Integrationsarbetet är misslyckat. Det 

finns idag gott om tomma nyproducerade bostäder i Uppsala samt gott om 

vakanta verksamhetslokaler. Tidigare hög inflation och kraftigt höjda 

räntekostnader har kraftigt höjt kostnaderna för allt. Och den svenska staten 
prioriterar nu Försvaret och rättssystemet före skola, vård och omsorg. Det är 
anmärkningsvärt att inte minoritetsstyret mycket kraftfullare anpassar sin politik 

till helt nya ekonomiska förutsättningar, inte minst kopplat till 
exploateringsekonomin. 

Det är hög tid för kommunen att öka tempot i effektiviseringsarbetet, kraftigt 
minska byråkratins slöseri och minska investeringsplanerna ännu mer än vad som 

redan gjorts. Allt annat är oansvarigt mot våra barn och barnbarn. Vi 

överkonsumerar nu välfärd samtidigt som för mycket av den överkonsumtionen 

går till annat än kärnverksamheten. Och minoritetsstyret, tillsammans med 
Liberalerna, överinvesterar kopplat till ny infrastruktur som inte behövs. Det är 

mycket oansvarigt att fortsätta med spårvägsprojektet som om inget hänt sedan 
år 2017 då Miljöpartiet ingick i styret för Uppsala kommun, Region Uppsala och 
Sverige. Miljöpartiets spårvägsprojekt är ett stort socialt- och ekonomiskt svek mot 

både dagens och morgondagens Uppsalabor. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-06-16 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 228  

Revidering av vattenskyddsområde för 
Uppsala-Vattholmaåsarna 

KSN-2025-00760 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att ge Uppsala Vatten och Avfall AB och stadsbyggnadsförvaltningen i uppdrag 

att tillsammans ta fram ansökningshandlingar med förslag på reviderat 
vattenskyddsområde och skyddsföreskrifter för befintliga och framtida 

vattentäkter i Uppsala- och Vattholmaåsarna. 

Sammanfattning 

Arbetet innebär en revidering av den geografiska utbredningen av 

vattenskyddsområdet och dess skyddsföreskrifter. Syftet med detta är att skydda 
grundvattenförekomsterna för att fungera som råvattenkällor till 
dricksvattenproduktion för Uppsalas befolkning, både på kort och lång sikt. Arbetet 

omfattar både befintliga, planerade och framtida potentiella vattentäkter. 
 

Befintligt vattenskyddsområde med tillhörande skyddsföreskrifter för Uppsala- och 

Vattholmaåsarna inrättades 1990 (ärende 2470-0473-89) vilket är före införandet av 

miljöbalken (1998:808). Ny kunskap om hydrogeologiska förhållanden har framkommit 

sedan inrättandet. Nuvarande vattenskyddsområde saknar också skydd för det 
ytvatten som används för infiltration för att förstärka grundvattenbildningen. 
Skyddsområdesgränserna och föreskrifterna behöver därför justeras, kompletteras 

och förtydligas för att bättre uppnå sitt syfte att skydda grundvattentäkterna. 
 

Slutligt förslag till vattenskyddsområdets utbredning och skyddsföreskrifter skickas 
från kommunen till länsstyrelsen för fastställande. 

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterad 4 juni 2025 

• Bilaga 1, Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 20 maj 2025 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag kommunstyrelsen 27 maj 2025 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-06-16 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 
bifaller kommunstyrelsens förslag.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-06-16 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 229  

Justering av de lokala ordningsföreskrifterna 

KSN-2024-01379 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att anta förslag till lokala ordningsföreskrifter med korrektur enligt bilaga 1, 
samt  

2. att de reviderade föreskrifterna ska träda i kraft den 1 juli 2025. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige antog nya Lokala ordningsföreskrifter för Uppsala kommun den 9 

december 2024. Länsstyrelsen i Uppsala län upphävde den 8 januari 2025 21 a §, 24 § 
och bilaga 3 i föreskrifterna. Länsstyrelsens motivering är att 24§ strider mot 
ordningslagen och att 21 a§ samt bilaga 3 innebär onödigt tvång på allmänheten och 

medför obefogade inskränkningar i den enskildes frihet. (Se bilaga 2.) 

 

Ett förslag till revidering av de lokala ordningsföreskrifterna har tagits fram. Det 
föreslås att 24 § ”Uthyrning av enpersonsfordon” tas bort samt att det införs två nya 
bestämmelser 22 samt 23 §§ samt att den tidigare 22b § får ett nytt paragrafnummer – 
23 §. Vidare föreslås i 15 § att ordet ””ambulerande” byts ut mot ”tillfällig”. 

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterad 4 juni 2025 

• Bilaga 1, Förslag till lokala ordningsföreskrifter 

• Bilaga 2, Länsstyrelsens i Uppsala län beslut den 8 januari 2025 

• Bilaga 3, ändringsförteckning 

• Bilaga 4, Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 20 maj 2025 

• Bilaga 5, Protokollsutdrag kommunstyrelsen 27 maj 2025 

Yrkanden 

Dominicus Bäckström (SD) yrkar 
(1) att de lokala ordningsföreskrifterna uppdateras med ett lokalt tiggeriförbud i 
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väntan på att ett nationellt tiggeriförbud införs, samt  
(2) att i ordningsföreskrifterna belägga gatumusik med tillståndsplikt. 

Ylva Stadell (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag och avslag på yrkandena från 
Dominicus Bäckström (SD).  

Anders A Aronsson (L) yrkar avslag på yrkandena från Dominicus Bäckström (SD). 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Dominicus Bäckströms (SD) ändringsyrkande (1) mot avslag och 
finner att kommunfullmäktige avslår yrkandet.  

Därefter ställer ordföranden Dominicus Bäckströms (SD) ändringsyrkande (2) mot 
avslag och finner att kommunfullmäktige avslår yrkandet.  

Slutligen finner ordföranden att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens 

förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 
När Uppsala kommun justerar ordningsföreskrifterna är det obegripligt att inte 

Uppsala kraftigt skärper regelverket kopplat till elsparkcyklar i Uppsala stad. Det 

är bland annat fel att inte kommunen tar betalt för att kommersiella verksamheter 
utnyttjar Uppsalas offentliga rum utan att betala en rimlig ekonomisk ersättning 

för detta gaturumsnyttjande. Inte minst i ljuset att varje Uppsalabor och besökare 
som vill parkera sin bil i centrala Uppsala får betala mycket för det. 

Oredan i city kopplat till elsparkcyklarna är oacceptabel. Farten som allt för mång 

kör i, på gångområden de inte har rätt att köra på, leder till många skador. 

Mängden skadade kopplade till dessa fordon har ökat kraftigt och dessa fordon 
används tyvärr också som redskap i samband med grov kriminalitet. 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att kommunen skyndsamt måste 
reglera nyttjandet av elsparkcyklar i Uppsala stad. En reglering som innebär att 

uthyrarna får betala för parkeringsytor där elsparkcyklarna ska stå och för böter 

om elsparkcyklarna inte parkeras på dessa platser. Polisen måste också 
regelbundet genomföra ordningsinsatser på gångområden och bötfälla alla 

elsparkcyklister och cyklister som inte lärt sig att ett gångområde och en trottoar 

är för gående och inga andra. 
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§ 230  

Policy för upphandling och inköp 

KSN-2024-02481 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att anta Policy för upphandling och inköp i enlighet med bilaga 1. 

Sammanfattning 

Nu gällande policy och riktlinjer för upphandling och inköp antogs av 
kommunfullmäktige i mars 2018 (KSN-2017-1989 § 60). Sedan dess har omvärldsläget 

föranlett förändringar på marknaden och därmed leveranser till Uppsala kommun. 

Därtill har kommunrevisionen i sin granskning av kommunens upphandlingar och 
inköp, i granskningsrapport daterad december 2023, rekommenderat 
kommunstyrelsen att säkerställa att styrande dokument inom området är aktuella och 

tydliga. 

 

Förslag till ny policy för upphandling och inköp har remitterats till 
samtliga nämnder och helägda bolag i Uppsala kommun liksom till Företagarna och 
Svenskt Näringsliv. I föreliggande förslag har remissinstansernas synpunkter tagits i 
beaktande. 

 

Aktuellt ärende rör Policy för upphandling och inköp. Tillhörande riktlinjer beslutas i 

kommunstyrelsen.  

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterad 4 juni 2025 

• Bilaga 1, Policy för upphandling och inköp 

• Bilaga 2, Sammanställning av remissyttranden Policy för upphandling och 
inköp 

• Bilaga 3, Protokollsutdrag från Kommunstyrelsens arbetsutskotts 

sammanträde den 2025-05-20 

• Bilaga 4, Protokollsutdrag från Kommunstyrelsen sammanträde den 2025-05-

27 
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Yrkanden 

Mattias Kristensson (S), Mattias Johansson (C) och Stefan Hanna (UP) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 

bifaller kommunstyrelsens förslag.  

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna anser att policyn är bra. För att den ska göra 
avsedd nytta är det avgörande att kommunledningen säkerställer att den också 

efterföljs. Under många år har näringslivet klagat över att kommunen inte följer 
upp att de krav som satts vid upphandlingar också efterlevs av de leverantörer 

som vinner kontrakt. När inte kommunen säkerställer att avtalsefterlevnaden görs 

snedvrids också konkurrensen till oseriösa aktörers fördel. 

Upphandlingar som kan delas upp, och skapa förutsättningar för mindre företag 
att konkurrera om affärsmöjligheterna, måste när det inte innebär kraftiga 

merkostnader säkerställas. Det tål att upprepas att det är mycket viktigt att 
säkerställa en effektiv uppföljning av att upphandlade företag levererar i linje med 
de krav och priser som gav dem affärerna. 

I en tid där kommunerna får mer ansvar för civilförsvaret och krisberedskap är det 
viktigt att kommunens upphandling av livsmedel inkluderar 
beredskapsperspektivet. Det innebär att närodlat ska utgöra en viss del av 

volymen livsmedel som upphandlas. 

Utöver eventuella beslut om andel av vissa tjänster som kommunen anser ska 

utföras i egen regi är det viktigt att allt som med fördel kan konkurrensutsättas i 
god konkurrens upphandlas. 

Det är särskilt positivt att handlingsplanen till Näringslivsprogrammet matchas i 
denna policy. 

Dominicus Bäckström (SD) anmäler följande särskilda yttrande: 
Sverigedemokraternas utgångspunkt är att affärsmässiga principer måste vara 

styrande i kommunens upphandlingar och inköp. 

Kommunen bör alltså i så stor grad som möjligt avgränsa sin kravställning till pris 

och kvalitetsmått. Kravställning inom social och ekologisk hållbarhet kan vara 
motiverat men måste vägas i relation till ekonomiska fördyringar. Ett 



Sida 36 (56) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-06-16 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

samhällsintresse av att värna försörjningsberedskapen, det lokala företagandet 
och vår egen arbetsmarknad bör finnas. 

Kommunens rutiner för inköp och upphandlingar är centrala för att förhindra 
välfärdsbrott, slöseri med skattemedel och upprätthålla välfärdsuppdraget. 

Vi vet att kommunsektorn på ett generellt plan är utsatt för stora risker när det 

kommer till oseriösa leverantörer. Vi som kommun måste säkerställa 

ändamålsenlig roll- och ansvarsfördelning, dokumentation och en god 
uppföljning.  
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§ 231  

Byte av upphandlingslagstiftning för 
hemtjänst och hemsjukvård 

KSN-2025-01038 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att äldrenämnden ska övergå från att upphandla hemtjänst och hemsjukvård 

enligt lagen om valfrihetssystem (LOV) till att upphandla hemtjänst och 
hemsjukvård enligt lagen om offentlig upphandling (LOU). 

Sammanfattning 

Äldrenämnden har de senaste åren sett över systemet för hemtjänst och hemsjukvård i 
Uppsala kommun. De utredningar som genomförts har berört hur systemet och 

tjänsterna ska organiseras och utvecklas för att skapa goda förutsättningar för kvalitet, 
kostnadseffektivitet och valfrihet. 
 

Nämnden avser i linje med utredningarna genomföra flera förändringar. Det gäller 
bland annat förändrade ersättningsmodeller och en geografisk indelning av 

verksamheten. För att utveckla verksamheten i linje med målsättningarna behöver 

äldrenämnden förändra vilken lagstiftning som används för att upphandla utförare av 

hemtjänst och hemsjukvård. 

 
Äldrenämnden har föreslagit kommunfullmäktige att fatta ett särskilt beslut att byta 
upphandlingsform för hemtjänsten och hemsjukvården i Uppsala. 

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterad 4 juni 2026 

• Bilaga 1, Protokollsutdrag från Äldrenämnden sammanträde den 2025-03-27 

§23 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från Kommunstyrelsen sammanträde den 2025-05-
27 
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Yrkanden 

Stefan Hanna (UP), Asal Gohari (S), Tobias Smedberg (V), Saga Karlsson (MP), Hilde 
Klasson (S) och Eva Christiernin (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Cecilia Forss (M), Karin Thalén Ottersgård (C), Dominicus Bäckström (SD), Jennie 

Claesson (L), Jonas Segersam (KD), Camilla Westerlund (L) och John Manders (M) yrkar 

avslag på ärendet.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot Cecilia Forss (M) med fleras 

yrkande.  

Omröstning begärs och genomförs. 

Kommunfullmäktige bifaller följande omröstningsproposition: 
Rösta Ja för att bifalla kommunstyrelsens förslag, rösta Nej för att avslå. 

Med 41 ja-röster mot 40 nej-röster finner ordföranden att kommunfullmäktige bifaller 
kommunstyrelsens förslag.  

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C), (KD) och (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för 

eget yrkande och med följande motivering: 
Hemtjänst och hemsjukvård har under socialdemokratisk ledning varit 

försummad. Fokus har legat på att spara pengar och minska antal fristående 

utförare. I stället för brukarnas behov har organisationen och de anställdas 

situation fått styra.  

Det har också länge varit uppenbart att modellen för styrning och ersättning till 
utförare har behövts göras om med någon form av områdesindelning, samt 

differentiering av ersättning mellan stad och landsbygd. Det har dock inte varit så 
enkelt att kombinera med en fortsatt valfrihet för de äldre.  

Föreliggande förslag går i helt fel riktning just när det gäller valfriheten. Genom att 

avskaffa LOV tas den grundläggande principen bort att det ska vara de äldres val 
som styr vilka utförare som verkar i kommunen, i stället för kommunens 
administration/upphandling och en politisk vänsterideologi som har som mål att 
allt större del av äldreomsorgen ska ske i egen regi. 

Vi tror att områdesindelning, differentiering av ersättning mellan stad och 

landsbygd, uppräkning av ersättning enligt OPI och utveckling av hemtjänst och 

hemsjukvård hade kunnat ske inom ramen för LOV-systemet. Det är viktigt att alla 
utförare framöver behandlas likvärdigt och att fristående utförare ges samma 
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förutsättningar som kommunens egenregi. Det är också viktigt att stärka 
kvaliteten på hemvården så att vi kan förebygga dyrare inläggningar på sjukhus 
och särskilda boenden. De äldre behöver färre personal att förhålla sig till och en 

tryggare hemvård som tillgodoser de önskemål och behov som de äldre själva har. 

Vi anser sammanfattningsvis att det är mycket olyckligt att Uppsala kommun nu 

beslutat att avskaffa uppsalabornas valfrihet inom hemtjänst och hemsjukvården, 

därför reserverar vi oss mot kommunfullmäktiges beslut. 

Närvarande ledamöter (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande:  
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att det är viktigt att denna förändring 

skyndsamt genomförs så att kvalitén inom berörda verksamheter kan höjas och 
organiserade brottslighet bättre bekämpas. Beslutet handlar om vilken 

upphandlingsform kommunen ska tillämpa, inget annat. Och UP är överens med 

minoritetsstyret att minst hälften av berörda tjänster med fördel ska utföras av 

seriösa privata leverantörer. Lagen om offentlig upphandling, LOU, är en utmärkt 
upphandlingsform för att bättre försvara valfriheten för dem med rätt till 

hemtjänst och hemsjukvård. Rätten att välja och välja bort utförare är mycket 
viktig. På inget sätt försämras valfriheten för brukarna när LOU tillämpas. Det blir 

inte längre fritt fram för privata leverantörer att fritt etablera sig på en marknad 
som begränsas av antalet beviljade hemtjänst- och hemsjukvårdstimmar. Den 
zonindelning av Uppsala kommuns marknad av hemtjänsttimmar som nu införs är 

utmärkt och kommer att öka sannolikheten för att kommunen fortsätter att ha 

alternativa leverantörer även på våra landsbygder. Det är viktigt att förstå att 
konkurrensen under tiden av LOV kraftigt minskat och vi har gått från över tio 

leverantörer till endast tre förutom kommunen på kort tid. LOU som 

upphandlingsform gör det lättare att försvara valfriheten för användarna av 
berörda tjänster och gör det mer affärsintressant för företag att konkurrera om ett 
visst antal kunder/timmar i en eller flera hemtjänstzoner. 

Precis som med HVB tjänsterna har partier som drivit igenom LOV varit extremt 
naiva om konsekvenserna av den lagstiftning de infört. Nya metoder och lagar 
måste praktiskt säkras upp så att leverantörer som gör ett mycket dåligt jobb, eller 

är mycket olämpliga som leverantörer, också kan bötfällas kännbart men framför 
allt hindras från att bedriva berörda tjänster. I juni 2025 har regeringen annonserat 
att man till sist korrigerar villkoren kopplat till drift av HVB hem. Den idiotiska 
hanteringen av HVB hem har de senaste åren kraftigt bidragit till att göra Sverige 

otryggare. Referensen till HVB hem gör UP för att lyfta upp att pragmatism och 

genomtänkta reformer är viktigare än ideologiskt genomdrivna idéer som inte 
säkerställer kvalitativa driftsformer. 
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Omröstningsdetaljer 

Ja-röst avger: 
Erik Pelling (S), Eva Christiernin (S), Mattias Kristenson (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), 
Ylva Stadell (S), Ulrik Wärnsberg (S), Asal Gohari (S), Patrik Hedlund (S), Kia Solid (S), 

Klas-Herman Lundgren (S), Elnaz Alizadeh (S), Carl Lindberg (S), Hilde Klasson (S), 

Rafael Waters (S), Maria Patel (S), Tobias Lundblad (S), Agneta Gille (S), Hannes 
Nelander (S), Loa Mothata (S), Peder Granath (S), Agneta Erikson (S), Staffan Yngve (S), 
Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), Ingela Ekrelius 

(V), Artemis Lumarker (V), Anna Johansson Dahl (V), Anette Fischer (V), Per-Olof 
Forsblom (V), Monica Lindgren Petersson (V), Erik Wahlström (MP), Helena Nordström 
Källström (MP), David Ling (MP), Klara Ellström (MP), Stefan Hanna (UP), Lina Hamberg 
(UP), Hani Melli (S), Anna Bergström (V), Karin Bennemo (V) och Joachim Höggren (MP). 

Nej-röst avger: 
Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Marta Obminska (M), Fredrik Hultman (M), 

Cecilia Forss (M), Markus Lagerquist (M), Robin Kronvall (M), John Manders (M), Magnus 

Åkerman (M), Mårten Blix (M), Mats Gyllander (M), Kent Kumpula (SD), Alexander von 

Uckermann (SD), Mattias Jansson (SD), Mike Tutsch (SD), Ehsan Nasari (C), Nora 
Karlsson (C), Jonas Petersson (C), Olle Romlin (C), Viviane Obaid (C), Mattias Johansson 

(C), Jonas Segersam (KD), Leif Boström (KD), Evelina Solem (KD), Eva Moberg (KD), 

Magnus Wikberg (KD), Jennie Claesson (L), Anders A Aronsson (L), Ludvig Arbin (L), 

Madeleine Andersson (M), Carolina Bringborn (M), Anna-Karin Westerlund (M), 
Dominicus Bäckström (SD), Jasmine Bengtsar (SD), Jan-Olov Råman (SD), Victor 
Sjöstedt (SD), Karin Thalén Ottersgård (C), Viktoria Lautmann (KD), Peter Nordgren (L) 

och Camilla Westerborn (L). 
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§ 232  

Nya parkeringstaxor i Uppsala 

KSN-2025-01372 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att anta förslag till nya parkeringsavgifter för allmän gatuparkering i Uppsala 
tätort, 

2. att anta förslag till nya kriterier för parkeringsavgifter i olika områden, samt 
3. att anta förslag till ny boendeparkeringstaxa i Uppsala tätort enligt ärendets 

bilaga 1. 

Sammanfattning 

Uppsala kommuns avgifter för parkering har varit oförändrade sedan 2016. Förändrade 
avgifter föreslås för både för korttidsparkering och boendeparkering på allmän 

gatuparkering inom Uppsala tätort. I ärendet ingår även förslag till nya kriterier för i 

vilka områden olika avgiftsnivåer ska tas ut. 

 
Gatu- och samhällsmiljönämnden beslutade 23 april 2025 § 37 att föreslå 
kommunfullmäktige att anta förslag till nya parkeringstaxor. Protokollsutdrag från 
nämndens sammanträde finns i ärendets bilaga 5. 

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterad 4 juni 2025 

• Bilaga 1, Förslag till nya parkeringsavgifter 

• Bilaga 2, Nya parkeringstaxor och parkeringsreglering inom Uppsala tätort – 

• utredning 

• Bilaga 3, Uppsala kommuns parkeringstaxor – jämförelse med andra 

• kommuner 

• Bilaga 4, Parkeringstaxor boende, jämförelser 

• Bilaga 5, Protokollsutdrag från gatu- och samhällsmiljönämnden 23 april 2025 
§ 37 

• Bilaga 6, protokollsutdrag från kommunstyrelsen 27 maj 2025 
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Yrkanden 

Rafael Waters (S), Joachim Höggren (MP), Nora Karlsson (C), Hannes Nelander (S) och 
Jennie Claesson (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Therez Almerfors (M), Mattias Jansson (SD), Magnus Wikberg (KD) och Lina Hamberg 

(UP) yrkar avslag på ärendet. 

Kent Kumpula (SD) och Alexander von Uckermann (SD) yrkar i första hand 
(1) att parkeringsavgifterna för korttidsparkering justeras till att vara som högst 20 

kronor/timme 
(2) att i bilaga 2 stryka införandet av nattaxa 

(3) att inte höja boendeparkeringstaxan från 2023 års nivåer 

Kent Kumpula (SD) och Alexander von Uckermann (SD) yrkar i andra hand avslag på 

ärendet.  

Ajournering 

Sammanträdet ajourneras klockan 18.00-19.00 

Beslutsgång 

Ordförande ställer Kent Kumpulas (SD) ändringsyrkande (1) mot avslag och finner att 

kommunfullmäktige avslår ändringsyrkandet.  

Ordförande ställer Kent Kumpulas (SD) ändringsyrkande (2) mot avslag och finner att 
kommunfullmäktige avslår ändringsyrkandet. 

Ordförande ställer Kent Kumpulas (SD) ändringsyrkande (3) mot avslag och finner att 

kommunfullmäktige avslår ändringsyrkandet. 

Därefter ställer ordföranden kommunstyrelsens förslag mot Therez Almerfors (M) med 
fleras yrkande om avslag och finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens 

förslag.  

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och 

med följande motivering: 
De som väljer att köra bil och bosätta sig i de centrala delarna av staden ska inte 
straffas för det. Uppsala ska vara till för alla. Vissa hushåll behöver två bilar - det 

kan antingen vara för att arbetsplatsen ligger på sådant avstånd att det krävs, 
obekväma arbetstider kan förekomma, barn som har aktiviteter efter skolan. 

Oavsett hur ens vardag ser ut ska man kunna få ihop livspusslet. 
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Det råder olika förutsättningar för tillgång till parkeringar i de olika områdena 
med boendeparkeringar. I en del områden finns ingen tillgång utöver på allmän 
gatuparkering och i andra områden finns en bättre tillgång även på kvartersmark. 

Att kommunen med detta underlag inte tar någon som helst hänsyn till de olika 
geografiska förutsättningarna menar vi är en brist. Innan man generellt höjer 
taxan för boendeparkering så borde man införa ett system med lokal anpassad 

differentierad taxa anpassad efter tillgång till parkeringar i området. En lösning för 

hela Uppsala kommer passa väldigt få.  

I Uppsala kommun ska alla kunna förverkliga sina livsdrömmar. Uppsala ska vara 
en attraktiv, hållbar och växande kommun med frihet för invånarna att forma sina 
liv och fatta sina egna beslut. Vi Moderater ser därför istället att fler laddstolpar 
kommer på plats och på så sätt uppmuntra fler till att välja att köra mer 

klimatsmart. Vidare ser vi att vi förenklar reglerna som styr kriterierna för 

boendeparkering och att de anpassas efter de lokala förutsättningarna.  

Uppsala kommun har stora framkomlighetsproblem och dessa måste lösas, 
däremot anser vi att detta förslag inte kommer att bidra till det. Moderaterna vill 

ha ett levande city och en levande stadskärna men trafikkaoset S+V+MP har 
skapat motverkar det.  

För att säkerställa en levande stadskärna som alla i Uppsala kan njuta av så 

måste tillgängligheten till city öka. Även om vi i GSN lyckades göra ärendet bättre 

är ärendet på tok för dåligt för Uppsalaborna. Vi menar bestämt att Uppsalaborna 

förtjänar bättre.  

Därför yrkade vi avslag på detta ärende. 

Närvarande ledamöter (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och 
med följande motivering: 

Antal parkeringsplatser som avgiftsbeläggs har under flera år utökats i hela 

Uppsala, också i de delar där parkering på gatan inte är något problem. Samtidigt 

har inga nya permanenta platser i centrala Uppsala tillskapats (förutom att man 

tillgängliggjort några skolparkeringar på kvällar och helger), utan i stället ett stort 

antal platser tagits bort eller kommer tas bort (Österplan, Odinslund, 
sommartorg/julmarknader och gatuparkeringar mm). Det har också lagts 
parkeringsavgifter vid onödiga tider, såsom kvällar och helger då det inte finns så 

stor efterfrågan på platser. För att säkra tillgängligheten för besökande och 
tillresande till staden så måste det finnas fungerande parkeringsmöjligheter. 
 
Det är på ett sätt bekymmersamt att inga förändringar av taxan gjorts sedan 2016, 
ska man göra förändringar så bör dessa ske i mindre steg och inte alltför kraftigt 

på en gång. Vi anser dock att med bakgrund i de begränsade 
parkeringsmöjligheterna i centrala Uppsala, de onödiga avgiftsbeläggningarna i 

stadens kringområden (Luthagen, Salabacke, Svartbäcken, Norby och så vidare) 



Sida 44 (56) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-06-16 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

och de omfattande avgifterna på kvällar och helger så börjar man här i fel ända. Vi 
behöver först se över var och hur parkeringar ska avgiftsbeläggas, och sedan se på 
vilka nivåer dessa avgifter ska ligga. Vi yrkade därför avslag till förslaget. 

 
Närvarande ledamöter (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Särskilda yttranden  

Nora Karlsson (C) anmäler följande särskilda yttrande:  
Uppsala är en växande kommun. I takt med att staden utvecklas behöver även 
infrastrukturen och stadsbilden anpassas för att möjliggöra hållbara och effektiva 
resor inom kommunen. Det är därför avgörande att det finns välfungerande 

pendelparkeringar för invånare på landsbygden som är beroende av bilen för att 

ta sig in till staden, liksom att boendeparkeringar motsvarar det faktiska behov 

som finns. Samtidigt måste kommunen underlätta för fler att välja hållbara 
transportalternativ såsom gång, cykel och buss. 

De nuvarande nivåerna av parkeringstaxor har inte justerats under flera år och är 

lägre än i många jämförbara kommuner. Kommunen bör dessutom inte snedvrida 

konkurrensen mot privata aktörer som tillhandahåller parkeringsgarage eller 
bostadsrättsföreningars egna parkeringslösningar genom att erbjuda 
kommunala parkeringar till subventionerat pris. De nya parkeringstaxorna är 

därför en välbehövd justering och i grunden ett steg i rätt riktning. Syftet att styra 

användningen av gatuparkeringar så att dessa i högre grad nyttjas för kortare 

ärenden, medan långtidsparkering hänvisas till boendeparkeringar, är positivt. 

Dock ser vi en betydande brist i att de nya taxorna inte tar hänsyn till de 

geografiska skillnaderna i tillgång till parkering. I vissa områden finns endast 
allmän gatuparkering, medan andra har god tillgång till parkering på 

kvartersmark. Ett av huvudargumenten för att höja avgiften för boendeparkering 

är att styra användare mot privata alternativ där sådana finns – men detta 
förutsätter att sådana alternativ faktiskt är tillgängliga. 

Även om vi hade önskat att en generell höjning genomförts med större hänsyn 

taget till lokala förutsättningar, så ser vi att detta beslut är ett viktigt steg i att göra 
Uppsala till en mer hållbar stad och har därför valt att bifalla förslaget. 

Jennie Claesson (L) anmäler följande särskilda yttrande: 
Uppdaterade parkeringstaxor behövs för att möta en växande stads behov av 
tillgänglighet och hållbara trafiklösningar. En tydligare prissättning i centrala 

lägen kan bidra till ökad ruljangs på parkeringsplatser, något som näringslivet 

länge efterfrågat för att underlätta för kunder och besökare. Samtidigt är det 
avgörande att förändringarna inte slår oproportionerligt mot hushåll som är 
beroende av bilen – exempelvis boende på landsbygden, barnfamiljer, äldre och 
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personer med oregelbundna arbetstider. Parkeringspolitiken ska inte bara vara ett 
styrmedel, utan också bidra till ett tillgängligt och jämlikt Uppsala. 
 

Det är dessutom viktigt att Uppsala kommun inte medvetet utformar 
parkeringssystem som konkurrerar ut bostadsrättsföreningars eller privata 
aktörers egna parkeringslösningar. Kommunens roll bör vara att komplettera och 

inte ersätta befintliga parkeringsmöjligheter. 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande:  

Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att parkeringsregleringens mål att öka 
tillgängligheten på parkeringsplatser är bra. Däremot motsätter vi oss de kraftiga 
taxehöjningar som föreslås. Samtidigt måste kommunens taxor i city bättre 
harmoniseras med de taxor som centrala bostadsrättsföreningar tillämpar. Idag är 

bostadsrättsföreningarnas parkeringsavgifter ofta mycket högre än de kommunen 

tillämpar. Uppsala kommun måste differentiera parkeringstaxorna mycket klokare, i 
relevanta delar av kommunen, än vad föreslaget innebär.   

 UP anser att orimligt höga parkeringstaxor motverkar målet om ökad tillgänglighet 

av parkeringsplatser. Tillgänglighet handlar också om respekt för invånare med svag 
ekonomi men som ändå behöver kunna nyttja centrala parkeringar mer eller mindre 

regelbundet. Eftersom Uppsala kommun är Sveriges största landsbygdskommun 

avseende invånare som bor i tätorter och landsbygder måste också kommunen bättre 

respektera landsbygdsbornas behov av bilen för att få sina livspussel att fungera. 
Våra tätorts- och landsbygdsbor måste ha en rimlig chans att göra besök och ärenden 
i staden. Vi förespråkar lägre taxor och avgift under kortare parkeringstider än längre. 

Med fördel skulle cityföretagarna kunna få ha möjlighet att ge sina kunder och 
leverantörer 30 minuters fri parkering. 

Höga parkeringsavgifter drabbar resurssvaga grupper oproportionerligt hårt. Det är 
ofta personer med svag ekonomi som har störst behov av sin bil för att kunna komma 

till arbetet, besöka vårdinrättningar, besöka kommunen och utföra andra ärenden. 

Dessa personer behöver inte högre kostnader. 
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§ 233  

Svar på motion om att införa obligatorisk 
bakgrundskontroll via belastningsregistret 
inför anställning inom omsorgen och 
äldreomsorgen från Therez Almerfors (M) m.fl 

KSN-2024-02597 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Therez Almerfors (M,) Sofia Andersson (M) och Cecilia Forss (M) har i motion daterad 

den 4 september 2024 yrkat på 

• att Uppsala kommun inför en rutin vid rekrytering av personal till omsorg och 

äldreomsorgen där referens från senaste arbetsgivare begärs in, samt utdrag 
från belastningsregistret vilket båda utgör bedömningsunderlag. 

• att Uppsala kommun vid upphandling av tjänst inom omsorg och äldreomsorg 
kräver att verksam personal har anställts efter en process där referens från 

senaste arbetsgivare samt utdrag från belastningsregistret utgjort 
bedömningsunderlag. 

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterad 4 juni 2025 

• Bilaga 1, Motion från Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M) och Cecilia 

• Forss (M) om att införa obligatorisk bakgrundskontroll via belastningsregistret 

• inför anställning inom omsorgen och äldreomsorgen 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från omsorgsnämnden 5 maj 2025 

• Bilaga 3, Protokollsutdrag från äldrenämnden 8 maj 2025 

• Bilaga 4, Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott 20 maj 2025 

• Bilaga 5, Protokollsutdrag från kommunstyrelsen 27 maj 2025 
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Yrkanden 

Stefan Hanna (UP), Asal Gohari (S) och Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag att besvara motionen.  

Cecilia Forss (M), Evelina Solem (KD), Jennie Claesson (L), Dominicus Bäckström (SD), 

Jonas Petersson (C) och Therez Almerfors (M) yrkar bifall till motionen.  

Beslutsgång 

Ordförande ställer kommunstyrelsens förslag att besvara motionen mot Cecilia Forss 
(M) med fleras yrkande att bifalla motionen.  

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag.  

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Närvarande ledamöter (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 
Sedan många år tillbaka har jag krävt att bakgrundskontroller ska vara 

obligatoriska. Det är illa att det behövdes avslöjanden om allvarliga brott inom 
äldreomsorgen innan detta blev en självklarhet inom både äldreomsorgen och 

övrig omsorgsverksamhet. Motionen är viktig och bra men kommunen har redan 

säkerställt att bakgrundskontroller nu är obligatoriska vid anställningar. 

Kommunen måste generellt skärpa sig och inse att vi måste kunna säkerställa en 

god och trygg omsorg och vård till Uppsalabor i behov av detta viktiga stöd. Det 
inkluderar att alla som utför offentligt finansierade tjänster till enskilda måste 

kunna rimlig svenska. Kommunen måste också ligga på Sveriges 
riksdagsledamöter och se till så att det blir möjligt att genomföra 
bakgrundskontroller på redan anställd personal. Med fördel skulle all personal 

som jobbar med barn, unga och inom omsorg och vård vart femte år själva lämna 

in ett utdrag ur brottsregistret för att visa att man är lämplig för sitt viktiga och 
känsliga uppdrag. 
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§ 234  

Svar på motion om att införa muntlig 
delgivning inom LSS från Carolina Bringborn 
(M) 

KSN-2024-03232 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Carolina Bringborn (M) föreslår i en motion väckt 5 november 2024 att vård- och 

omsorgsförvaltningen får i uppdrag att utreda formerna för hur muntlig delgivning 
inom LSS kan införas i Uppsala kommun. 

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterad den 5 juni 2025 

• Bilaga 1, motion om att införa muntlig delgivning inom LSS från Carolina 

• Bringborn (M) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från omsorgsnämndens sammanträde 5 maj 2025 

• Bilaga 3, Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott 20 maj 2025 

• Bilaga 4, Protokollsutdrag från kommunstyrelsen 27 maj 2025 

Yrkanden 

David Ling (MP), Asal Gohari (S), Tobias Smedberg (V) och Stefan Hanna (UP) yrkar bifall 
till kommunstyrelsens förslag att besvara motionen.  

Carolina Bringborn (M), Karin Thalén Ottersgård (C), Mattias Jansson (SD), Evelina 

Solem (KD) och Ludvig Arbin (L) yrkar bifall till motionen.  

Carolina Bringborn (M), Therez Almerfors (M), Evelina Solem (KD), Ludvig Arbin (L), 

Karin Thalén Ottersgård (C) och Mattias Jansson (SD) yrkar att Uppsala kommun ska 
införa muntlig delgivning inom LSS i enlighet med motionens andemening.  
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David Ling (MP) yrkar avslag på ändringsyrkandet från Carolina Bringborn (M) med 
flera.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag att besvara motionen mot Carolina 

Bringborns (M) med fleras yrkande att bifalla motionen.  

Omröstning begärs och genomförs. 
Kommunfullmäktige bifaller följande omröstningsproposition: 

Rösta Ja för att besvara motionen, rösta Nej för att bifalla motionen. 

Med 41 ja-röster mot 40 nej-röster finner ordförande att kommunfullmäktige bifaller 
kommunstyrelsens förslag att besvara motionen.  

Därefter ställer ordföranden Carolina Bringborns (M) ändringsyrkande mot David Lings 
(MP) yrkande om avslag på detsamma. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 

avslår ändringsyrkandet.  

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Närvarande ledamöter (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Omröstningsdetaljer 

Ja-röst avger: 

Erik Pelling (S), Eva Christiernin (S), Mattias Kristenson (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), 
Ylva Stadell (S), Ulrik Wärnsberg (S), Asal Gohari (S), Patrik Hedlund (S), Kia Solid (S), 
Klas-Herman Lundgren (S), Elnaz Alizadeh (S), Carl Lindberg (S), Hilde Klasson (S), 
Rafael Waters (S), Maria Patel (S), Tobias Lundblad (S), Agneta Gille (S), Loa Mothata (S), 

Peder Granath (S), Agneta Erikson (S), Staffan Yngve (S), Tobias Smedberg (V), Hanna 

Victoria Mörck (V), Ingela Ekrelius (V), Anna Johansson Dahl (V), Anette Fischer (V), Per-
Olof Forsblom (V), Monica Lindgren Petersson (V), Erik Wahlström (MP), Helena 
Nordström Källström (MP), David Ling (MP), Klara Ellström (MP), Stefan Hanna (UP), 
Lina Hamberg (UP), Vania Luque Orrego (S), Petri Lähteenmäki (S), Erik Wiklund (V), 

Anna Bergström (V), Karin Bennemo (V), Karin Karelius (V) och Joachim Höggren (MP). 

Nej-röst avger: 

Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Marta Obminska (M), Fredrik Hultman (M), 
Cecilia Forss (M), Christopher Lagerqvist (M), Markus Lagerquist (M), Robin Kronvall (M), 
John Manders (M), Magnus Åkerman (M), Mårten Blix (M), Mats Gyllander (M), Kent 
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Kumpula (SD), Lisen Burmeister (SD), Alexander von Uckermann (SD), Mattias Jansson 
(SD), Mike Tutsch (SD), Ehsan Nasari (C), Nora Karlsson (C), Jonas Petersson (C), Olle 
Romlin (C), Viviane Obaid (C), Mattias Johansson (C), Jonas Segersam (KD), Leif 

Boström (KD), Evelina Solem (KD), Eva Moberg (KD), Christian Hermanson (KD), Magnus 
Wikberg (KD), Jennie Claesson (L), Sussie Åhlander (L), Anders A Aronsson (L), Ludvig 
Arbin (L), Carolina Bringborn (M), Dominicus Bäckström (SD), Jan-Olov Råman (SD), 

Victor Sjöstedt (SD), Karin Thalén Ottersgård (C), Peter Nordgren (L) och Madeleine 

Andersson (M).  
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§ 235  

Interpellation om Islamska centret i 
Stenhagen från David Perez (SD) 

KSN-2025-01428 

 

David Perez (SD) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens ordförande Erik 
Pelling (S). Interpellationen ställs av Kent Kumpula (SD) och besvaras av 

kommunstyrelsens ordförande Erik Pelling (S).   

Anföranden hålls av: Kent Kumpula (SD), Erik Pelling (S) och Magnus Wikberg (KD).  
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§ 236  

Interpellation om omförhandling av 
Fyrspårsavtalet och Stadsmiljöavtal från 
Stefan Hanna (UP) 

KSN-2025-01811 

 

Stefan Hanna (UP) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens ordförande Erik 

Pelling (S) som besvaras av densamma. 

Anföranden hålls av: Stefan Hanna (UP), Erik Pelling (S), Ehsan Nasari (C), Jonas 
Segersam (KD), Therez Almerfors (M), Kent Kumpula (SD) och Tobias Smedberg (V).  
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§ 237  

Interpellation om samordning av arvoden från 
Stefan Hanna (UP) 

KSN-2025-01812 

 

Stefan Hanna (UP) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens ordförande Erik 
Pelling (S) som besvaras av densamma. 

Anföranden hålls av: Stefan Hanna (UP), Erik Pelling (S), Anders A Aronsson (L), Hanna 

Victoria Mörck (V), Lina Hamberg (UP), Olle Romlin (C), Ulrik Wärnsberg (S) och Jonas 
Segersam (KD).  
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§ 238  

Interpellation om skyddade boenden från 
Viviane Obaid (C) 

KSN-2025-01813 

 

Viviane Obaid (C) har ställt en interpellation till socialnämndens ordförande Hanna 
Victoria Mörck (V) som besvaras av densamma. 

Anföranden hålls av: Viviane Obaid (C), Hanna Victoria Mörck (V), Leif Boström (KD), 

Ludvig Arbin (L) och Sofia Andersson (M).  
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§ 239  

Interpellation om sommartorg och vintergator 
från Jonas Segersam (KD) 

KSN-2025-01814 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet.  
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§ 240  

Interpellation om tältläger i Stadsträdgården 
från Alexander von Uckermann (SD) 

KSN-2025-01815 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 

 


